
 

 

Tuloveroprosentin vahvistaminen vuodelle 2025 
 
Kunnanhallitus 28.10.2024 § 221  
  

 
Verotusmenettelystä annetun lain 91 a §:n mukaan kunnan tulee ilmoittaa seuraavan vuoden 
veroprosentit Verohallinnolle viimeistään edeltävän vuoden marraskuun 17. päivänä. Jos marraskuun 
17. päivä on muu kuin arkipäivä, ilmoitus tulee tehdä viimeistään sitä seuraavana ensimmäisenä 
arkipäivänä (Laki säädettyjen määräaikain laskemisesta 150/1930 5 §). Vuoden 2025 tuloveroprosentti 
tulee näin ollen ilmoittaa Verohallinnolle viimeistään maanantaina 18.11.2024. 
 
Vuoden 2025 alussa ennakonpidätysmenettely muuttuu. Verokortit tulevat voimaan heti tammikuun 
alusta. Muutoksella helpotetaan sekä kansalaisten että suoritusten maksajien verokorttien käsittelyä ja 
siitä aiheutuvaa työtä. Verokorttien voimaantulo 1.1. aiheuttaa aikaistuksen myös verokorttien 
tuotannon aikatauluun Verohallinnossa. Tästä syystä on erityisen tärkeää ilmoittaa veroprosentit 
määräaikaan mennessä. Jos kunta ei ilmoita veroprosenttinsa määräajassa Verohallinnolle kunnan 
vuoden 2024 sovellettuja veroprosentteja voidaan soveltaa vuoden 2025 verotuksessa. Vuoden 2024 
tuloveroprosentti on 9,1 %. 
 
Pohjois-Karjalan kuntien tuloveroprosentit v. 2024: 
Joensuu 7,9 
Kitee 8,1 
Ilomantsi 8,4 
Kontiolahti 8,4 
Lieksa 8,4 
Juuka 8,5 
Polvijärvi 8,5 
Heinävesi 8,8 
Liperi 8,9 
Nurmes 8,9 
Outokumpu 8,9 
Rääkkylä  8,9 
Tohmajärvi 9,1 
 
Ensi vuoden tuloveroprosentit tulee määrätä ja ilmoittaa 0,10 %-yksikön tarkkuudella. Nykyisellä 
tuloveroprosentilla ensi vuonna arvioitu kunnallisveron määrä on 6,19 miljoonaa euroa. 
  

 
Asian valmistelija 
 talouspäällikkö Tuula Pieviläinen, tuula.pievilainen@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4033 

 
Esittelijä 
 kunnanjohtaja Mikko Löppönen, mikko.lopponen@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4001 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että tuloveroprosentiksi vuodelle 2025 vahvistetaan 9,1 %. 
 
 Merkitään, että talouspäällikkö Tuula Pieviläinen oli läsnä kokouksessa asiantuntijana kuultavana tämän 

asian keskustelun aikana klo 14:32 – 15:00. 
 



 

 

 Merkitään, että kunnanjohtaja esitteli lyhyesti talousarviovalmistelun 2025 tilanteen.  
 
 Vilho Mikkonen esitti, että vuoden 2025 talousarviokehykseen pääsemiseksi ei tavoitella säästöjä 

lomautusten kautta. 
  
 Vuokko Väistö kannatti Vilho Mikkosen esitystä. 
 
 Keskustelun jälkeen puheenjohtaja tiedusteli kunnanhallitukselta, että hyväksytäänkö Vilho Mikkosen 

tekemä esitys yksimielisesti. 
 
 Hyväksyttiin. 

 
Päätös 
 Kunnanhallitus päätti esittää valtuustolle, että tuloveroprosentiksi vuodelle 2025 vahvistetaan 9,1 %. 

 
Samalla kunnanhallitus päätti yksimielisesti, että vuoden 2025 talousarviokehykseen pääsemiseksi ei 
tavoitella säästöjä lomautusten kautta. 

 
 ________ 
 
Kunnanvaltuusto 11.11.2024 § 53    
382/02.03.01.00/2021 Tuloveroprosentin vahvistaminen vuosille 2022 - 2023, 2024-2025    

 
Esityslistan asia n:o 8.  
 
Valtuutettu Matti Ikonen piti Seitsikko valtuustoryhmän puheenvuoron ja totesi, että valtuustoryhmä on 
käynyt perusteellisen keskustelun asiassa ja on samaa mieltä kunnanhallituksen päätösehdotuksen 
kanssa tuloveroprosentin pysyttämisessä samalla tasolla vuonna 2025. Veronkorotus olisi pois 
kuntalaisten ja yritysten ostovoimasta. Valtuustoryhmä kiittää viranhaltijoita säästötoimien etsimisestä. 
 
Valtuutettu Sampo Rauma piti Liike Nyt valtuustoryhmän puheenvuoron ja totesi, että Liike Nyt 
valtuustoryhmä on samaa mieltä Seitsikko valtuustoryhmän puheenvuoron kanssa. Viranhaltijat ovat 
tehneet hyvää työtä säästöjen etsimiseksi. Katsottaisiin seuraava vuosi, miten säästötoimet alkavat 
vaikuttaa kunnan talouteen.  
 
Teuvo Karjalainen esitti, että tuloveroprosenttia korotettaisiin 0,2 prosenttia 9,3 prosenttiin.  
 
Hannu Hämäläinen kannatti Teuvo Karjalaisen esitystä veroprosentin korottamisesta 0,2 prosentilla.  
 
Reima Ehrukainen esitti, että tuloveroprosenttia korotettaisiin 0,1 prosenttia 9,2 prosenttiin. 
 
Hannu Hämäläinen esitti, että kunnanhallituksen päätöksessä oleva virke ”samalla kunnanhallitus päätti 
yksimielisesti, että vuoden 2025 talousarviokehykseen pääsemiseksi ei tavoitella säästöjä lomautusten 
kautta” poistetaan. 
 
Reima Ehrukainen kannatti Hannu Hämäläisen ehdotusta virkkeen poistamisesta. 
 
Kunnanjohtaja Mikko Löppönen kertoi, että kunnanhallitus halusi virkkeen päätökseensä. Kyseessä on 
kunnanhallituksen itsenäinen päätös, ei päätösehdotus kunnanvaltuustolle. 
 



 

 

Puheenjohtaja totesi, että kunnanvaltuusto ei voi puuttua kunnanhallituksen päätökseen kyseisen 
virkkeen osalta ja asia ei kuulu valtuuston toimivaltaan.  
 
Merkitään, että asiasta käytiin vilkasta keskustelua. 
 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa Teuvo Karjalainen on tehnyt 
muutosesityksen, jota Hannu Hämäläinen kannatti.  
 
Reima Ehrukainen teki muutosesityksen, joka raukesi kannattamattomana.  
 
On suoritettava äänestys. 
 
Äänestys oli seuraava: 
 
Ne, jotka kannattavat kunnanhallituksen päätösehdotusta, että tuloveroprosentiksi vuodelle 2025 
vahvistetaan 9,1 %, äänestävät ”jaa” ja ne, jotka kannattavat Teuvo Karjalaisen muutosesitystä, että 
tuloveroprosenttia korotetaan 0,2 prosenttia 9,3 prosenttiin, äänestävät ”ei”. 
 
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla. 
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
 
Äänestyksessä annettiin 23 ”jaa”-ääntä ja 4 ”ei”-ääntä. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
  

 
Päätös 
 Kunnanvaltuusto hyväksyy kunnanhallituksen esityksen, että tuloveroprosentiksi vuodelle 2025 

vahvistetaan 9,1 %. 
 
 

Merkitään, että kokouksen aikana päätösesityksessä olevan virkkeen ”Samalla kunnanhallitus päätti 
yksimielisesti, että vuoden 2025 talousarviokehykseen pääsemiseksi ei tavoitella säästöjä lomautusten 
kautta” poistamista esittäneet Hannu Hämäläinen ja Reima Ehrukainen jättivät päätöksestä eriävän 
mielipiteen. 

 ________ 


